
سخنگوی وزارت امور خارجه: 

جریان مقاومت توان لازم برای رویارویی 
تعیین کننده بارژیم صهیونیستی را دارد

سخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: شرایط دردناکی 
را در باریکه غزه شاهد هستیم. امروز زمین غزه آغشته به 
خون کودکان، زنان و غیرنظامیان فلسطینی است که توسط 
صهیونیست ها به شهادت رسیده اند. ناصر کنعانی گفت: امروز 
چهره دروغین مدعیان حقوق بشر را می بینیم که در برابر 
جنایت های جنگی صهیونیست ها سکوت کرده اند. وی افزود: 
کسانی که مدعی دفاع از حقوق بشر هستند و همواره از این 
موضوع در راستای منافع خود استفاده سیاسی کرده اند، امروز 
چشمان خود را در برابر جنایت های صهیونیست ها بسته اند. 
سخنگوی وزارت خارجه در حالی که عکسی از کودکان شهید 
غزه در دست داشت، بیان کرد: آیا از نگاه این مدعیان، حقوق 
بشر شامل حقوق کودکان فلسطینی می شود؟ وی ادامه داد: آیا 
مدعیان در برابر جنایت های رژیم صهیونسیتی اقدام به تشکیل 
کمیته حقیقت یاب می کنند؟ گرچه حقیقت کاملا مشخص 
است. سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود: در پرتو پیگیری 
انجام شده قرار است اجلاس کمیته اجرایی سازمان همکاری 
اسلامی روز چهارشنبه در سطح وزیران امور خارجه برگزار شود 
و تا آنجا که من اطلاع دارم تعداد قابل توجهی از وزیران امور 
خارجه کشورهای اسلامی برای شرکت در این نشست اعلام 
آمادگی کرده اند. وی همچنین اظهار کرد: در جریان برگزاری 
این اجلاس قرار است که بیانیه و سندی نیز توسط وزیران امور 
خارجه شرکت کننده منتشر شود. وی با تاکید براینکه مقاومت 
حق مردم فلسطین است، تصریح کرد: تداوم جنایت های رژیم 
صهیونیستی علیه مردم غزه می تواند شرایط را از کنترل خارج 
کند و همه احتمالات وارد است. سخنگوی وزارت خارجه تاکید 
کرد: تداوم این روند می تواند شرایط را از کنترل خارج کند و 
صلح و امنیت بین المللی را با مخاطره روبه رو کند و در این راستا 
ضروری است که سازمان های بین المللی از جمله سازمان 
ملل و شورای امنیت اقدام کنند و مانع ادامه جنایت های 
صهیونیست ها علیه مردم غزه شوند. کنعانی با تاکید بر 
اینکه مردم فلسطین از گروه های مقاومت فلسطینی حمایت 
می کنند، عنوان کرد: رژیم صهیونسیتی در میدان نبرد شکست 
خورده است و برای جبران این شکست، توان خود را برای مقابله 
با ملت فلسطین و شهروندان فلسطینی به کار گرفته است. 
وی با اشاره به محاصره غذایی و دارویی غزه گفت: استفاده از 
سلاح های ممنوعه علیه مردم غزه توسط صهیونیست ها مکررا 
گزارش شده است. کنعانی تاکید کرد: ملت فلسطین حق دفاع 
از حقوق را دارد و جهان اسلام چشمان خود در برابر جنایت های 
صهیونیستی نبسته و نخواهد بست. جریان مقاومت چشمان 
خود در برابر این جنایت ها نخواهد بست. سخنگوی وزارت 
امور خارجه گفت: جریان مقاومت فلسطین به ما اعلام کرده 
است که از بعد انسانی این آمادگی را دارند که برای آزادی اسرا 
و زندانیان غیرنظامی که در اختیار دارند اقدامات لازم را انجام 
دهند و البته انجام این موضوع نیازمند فراهم شدن مقدماتی 
است که در سایه تداوم جنایت های صهیونیست ها علیه مردم 
غزه فراهم شدن این مقدمات امکان پذیر نیست. کنعانی در 
پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه اگر اسرائیل به غزه حمله کند آیا 
ممکن است شاهد دخالت مستقیم ایران در این قضیه باشیم، 
ادامه داد: مقاومت در حوزه دفاع از خود توانمند است و به همین 
دلیل است که رژیم صهیونیستی از مقابله مستقیم با گروه های 
مقاومت در صحنه نبرد اجتناب کرده است و درگیری ها را به 
عرصه غیرنظامیان کشانده است. وی همچنین در مورد کوچ 
اجباری مردم غزه که توسط صهیونیست ها پیگیری می شود، 
افزود: صهیونیست ها به دنبال این هستند که ابن موضوع 
را در عرصه عمل اجرایی کنند و بین مقاومت و شهروندان 
فلسطینی تفکیک ایجاد کنند در حالی که کل فلسطینی ها 
در برابر صهیونیست ها ایستاده اند. سخنگوی وزارت امور 
خارجه اظهارکرد: ما در صحنه فلسطین دوگانگی نمی بینیم و 
کسانی که باید این سرزمین را تخلیه کنند کسانی هستند که 
با اشغالگری وارد این سرزمین شده اند. وی تاکید کرد: ملت 
فلسطین سرزمین خود را تخلیه نمی کنند. وی همچنین در 
پاسخ به این سوال مبنی بر اینکه آیا در جریان سفر وزیر خارجه 
ایران به عراق و دیدارش با مشاور امنیت ملی این کشور در 
مورد اجرای توافق امنیتی تهران و بغداد نیز رایزنی و گفت وگو 
کردیم، تصریح کرد: در جریان این دیدار در ارتباط با آخرین 
تحولات فلسطین و غزه رایزنی و گفت وگو شد. سخنگوی وزارت 
خارجه با تاکید بر اینکه جنگ رژیم صهیونیستی جنگ علیه 
حماس نیست بلکه جنگ علیه مردم فلسطین است، گفت: 
در جنگ رژیم صهیونیستی با مقاومت، فقط حماس حضور 
ندارد و گروه های مختلف فلسطینی فعال هستند. گروه هایی 
که همه بر این اتفاق نظر دارند که مقاومت راه دستیابی آنها 
به حقوق شان است. وی اذعان کرد: گروه های مقاومت در 
فلسطین تاکید می کنند آنچه که اکنون در حال رخ دادن 
است جنگ صهیونیست ها علیه مردم فلسطین است و جنگ 
دو نیروی نظامی نیست. سخنگوی وزارت خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در ادامه همچنین در مورد استفاده از سلاح های 
ممنوعه از سوی رژیم صهیونیستی در این جنگ اظهار کرد: 
این برای اولین بار نیست که صهیونیست ها در جنگ های 
منطقه ای علیه طرف های دیگر از سلاح های ممنوعه استفاده 
می کند و متاسفانه در مجامع بین المللی قدرت هایی هستند 
که مانع پیگیری جنایت های صهیونیست ها در عرصه 
بین المللی می شوند. کنعانی تصریح کرد: اقدامات افراطی 
صهیونیست ها و نتانیاهو علیه مردم غزه و کرانه باختری و 
بیت المقدس باعث واکنش مقاومت در برابر این اقدامات شد 
و ما تاکید داریم که تداوم این اقدامات جنایتکارانه از سوی 
صهیونیست ها می تواند اوضاع را از کنترل همه خارج کند. 
بازشدن جبهه جدید نمی تواند محدود به یک جبهه باشد. 
صهیونیست ها با تداوم جنایت های خود، خود را در معرض 
تمام طرف هایی قرار می دهند که خود را در حمایت از ملت 
فلسطین متعهد می دانند. وی همچنین در مورد وضعیت 
پول های آزاد شده ایران در قطر و فشارهای برخی از مقامات 
سنای آمریکا برای اینکه این پول ها بلوکه شود و در اختیار 
ایران قرار نگیرد، اضافه کرد: همان طور که مقامات ایران و قطر 
اعلام کرده اند در این زمینه تحول جدیدی رخ نداده است. این 
منابع متعلق به مردم ایران است و در چارچوب تعریف شده در 
دسترس ایران است و ما متناسب با نیازهای خود از این منابع 

استفاده می کنیم.

 آرمان ملی- حمید شجاعی: »تشتت«، »افتراق«، »انشقاق« 
و »چند دستگی« واژه هایی است که همواره در خصوص اصولگرایان 
و فضای درونی این جریان سیاسی به کار برده می شود و شرایط این 
جریان در انتخابات های مختلف را بیان می کند. نگاهی به ادوار مختلف 
انتخاباتی نیز به وضوح نشان می دهد که آنها همیشه از فقدان وحدت 
جریانی رنج برده اند و در بزنگاه های مهم انتخاباتی هرگز نتوانستند 
حتی به یک ائتلاف حداقلی و استراتژیک دست پیدا کنند. نمونه 
واضح این امر را می توان در انتخابات های مختلف مشاهده کرد. مثلا 
در انتخابات ریاست جمهوری یازدهم در خرداد 92 با وجود اینکه 
اصلاح طلبان در حمایت از یک کاندیدا یعنی حسن روحانی متحد 
شده بودند، اما در جریان اصولگرا گزینه های متعددی چون محمد 
باقر قالیباف، سعید جلیلی، علی اکبر ولایتی، محسن رضایی و... حاضر 
بودند و همگی داعیه رقابت را تا لحظه پایانی داشتند. به همین علت 
و به رغم دعوت مرحوم آیت ا... مهدوی کنی برای رسیدن به وحدت، 
این اتفاق نیفتاد و در میان کاندیداهای متعدد اصولگرا حسن روحانی 
به عنوان کاندیدای اعتدالی و اصلاح طلبان به ریاست جمهوری رسید. 
انتخابات مجلس دهم در اسفند 94 و ریاست جمهوری 96 نیز بر 
همین روال پیش رفت. حتی در انتخابات حداقلی مجلس یازدهم در 
اسفندماه 98 نیز که به صورت مشخص جریان رقیب حذف شد و کنار 
رفت، اصولگرایان با یک ائتلاف حداقلی شکننده وارد مجلس شدند 
و این ائتلاف حتی به یکسال هم نکشید و از همان اجلاسیه سال اول 
مرزبندی ها و صف بندی ها آغاز شد. حال در شرایطی که انتخابات 
مجلس دوازدهم پیش رو است بازهم اصولگرایان شرایط نه چندان 
مشخصی دارند و معلوم نیست تحت چه شرایطی در انتخابات حاضر 
خواهند شد. کافی است که نگاهی به احزاب و گروه های حاضر در 
جریان اصولگرا از قبیل شورای وحدت، شورای ائتلاف، جبهه پایداری، 
شریان، طیف قالیباف و اصولگرایان میانه رو بیندازیم تا به وضوح این 
تشتت و چند دستگی رخ بنماید. ماجرا جایی جذاب تر می شود که 
بدانیم برخی از این مجموعه ها مثل جبهه پایداری بنای ائتلاف با 
دیگر گروه ها را ندارند. چه اینکه شریان مجموعه جدید این جریان نیز 
برنامه های خاص خود را دارد و به نظر می رسد که در بهترین حالت 
فقط شاهد ائتلاف دو شورای وحدت و ائتلاف باشیم و سایر گروه ها 
بر مبنای اهداف و منویات خود پیش بروند. چنانکه به گفته مرتضی 
آقاتهرانی دبیر کل جبهه پایداری آنها برنامه انتخاباتی خود را دارند 
و تا کنون نیز برنامه ای برای ائتلاف با سایر اصولگرایان نداشته اند. هر 
چند که برخی چهره های اصولگرا نیز معتقدند اگر این شکاف میان 
مجموعه های اصولگرایی باقی بماند هیچ بعید نیست شاهد ارائه دو یا 
چند لیست از سوی اصولگرایان باشیم که به قرائت برخی، انتشار چند 
لیست، خودکشی سیاسی است. آنچه که مسلم است به نظر می رسد 
اصولگرایان خیالشان از بابت حضور در مجلس جمع است و به همین 
خاطر به دنبال وزن کشی سیاسی افتاده اند تا هر کدام سهم بیشتری 
از کیک قدرت در انتخابات داشته باشند. با این تفاسیر باید دید طی 
ماه های آینده برنامه این جریان برای حضور در انتخابات چه خواهد 

بود و اساسا با یک لیست وارد انتخابات خواهند شد یا شاهد همان 
وزن کشی سیاسی و لیست های گوناگون خواهیم بود.

 
   موفقیت انتخاباتی در گرو اتحاد 

یک فعال سیاسی اصولگرا در خصوص شرایط انتخاباتی 
اصولگرایان و تشتت جریانی اظهار داشت: هر جریان سیاسی 
اگر می خواهد موفق باشد، اساسا باید تفکر نویی را که در آن 
منافع کشور و مردم لحاظ شده ارائه دهد. با تفکری که در گذشته 
وجود داشته نمی توان به طور مستمر ادامه داد و در جاهایی 
باید اصلاحیه های بخورد. امیررضا واعظی آشتیانی به »آرمان 
ملی« گفت: نمی شود با یک دست فرمان مسیری پر چالش 
را برویم. اگر بنا است که اصولگرایان یا حتی اصلاح طلبان به 
موفقیت برسیند فقط باید اتحاد داشته باشند. اینکه گروکشی و 
زورآزمایی کنند و به دنبال سهم خواهی بیشتر باشند موفقیتی 
کسب نخواهند کرد. انتخاب افراد نیز باید به استناد شاخص ها و بر 
مبنای شایسته سالاری صورت گیرد. وی افزود: البته من معتقدم که 
اصولگرایان در نهایت به وحدت خواهند رسید. البته اگر بخواهند 
چرتکه بیندازند و به بعضی گروه ها سهمیه بیشتری بدهند این 
انصاف نیست. چنانکه نشاندن جبهه پایداری و طیف آقای قالیباف 
کنار هم بسیار سخت است. واعظ آشتیانی بیان کرد: گروه های 
اصولگرا اگر بنای شان بر این تقسیم بندی باشد نه شایسته سالاری 
رعایت می شود و نه شاخص ها. عضو حزب مؤتلفه تصریح کرد: اگر 
اصولگرایان تصور کنند که از هم اکنون پیروزند و به دنبال وزن کشی 
سیاسی بروند نشان می دهد که هنوز مردم را نشناخته اند. مردم با 
کسی تعارف ندارند و اگر اصولگرایان مطمئن باشند که رقیب را 
به راحتی شکست دهند و به همین جهت بین خودشان تفیکک 

بشوند و لیست های متعدد بدهند بزرگ ترین ریسک و اشتباه است.
 

    اصلاح طلبان و اعتدالی ها یکی می شوند
یک فعال سیاسی اصولگرا درباره چرایی سکوت انتخاباتی اظهار 
داشت: فضای این دوره از انتخابات نسبت به دوره های قبل نیست، این 
هم دلایلی دارد. نخستین دلیل آن است که قانون انتخابات تغییر کرد 
و خود نامزدها نمی دانند باید چه کنند. در واقع آنها منتظر هستند 
تا تکلیف شان مشخص شود. وقتی که ثبت نام نامزدها قطعی شد، 
تحرکات انتخاباتی بیشتری را شاهد خواهیم بود. جبار کوچکی نژاد 
با اشاره به دو مرحله ای شدن ثبت نام نامزدها در انتخابات مجلس 
گفت: این مساله روی تحرک انتخاباتی احزاب، گروه ها و نامزدها 
اثر گذاشت. خیلی ها در تهران ثبت نام کردند و مشخص نیست در 
نهایت می خواهند در این حوزه انتخابیه بمانند یا آنکه حوزه انتخابیه 
خود را تغییر دهند. این نماینده مجلس بیان کرد: وقتی نامزدها حوزه 
انتخابیه خود را قطعی کنند تحرکات جدی انتخاباتی شروع می شود 
و سپس احزاب و گروه های سیاسی نیز ورود خواهند کرد. وی درباره 
آرایش فضای سیاسی انتخابات یادآور شد: اصلاح طلبان هر چند 
نیروهایی را به میدان فرستادند اما هنوز چارچوب انتخاباتی خود 
را مشخص نکردند. جریان اعتدال نیروهای خود را سامان داده اند 
و برنامه انتخاباتی دارند. در نهایت به نظر می رسد اصلاح طلبان و 
اعتدالی ها یکی شوند. در سوی اصولگرایان نیز دو جبهه انتخاباتی 
تشکیل خواهد شد. این فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه در این دوره 
از انتخابات شکافی در جریان اصولگرا ایجاد می شود، گفت: حامیان 
دولت در یک طرف قرار می گیرند و کسانی که یک استقلال سیاسی 
را در جریان اصولگرایی برای خود قائل هستند نیز جبهه انتخاباتی 

دیگری را درون جریان اصولگرا تشکیل می دهند. 
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»آرمان ملی«  چند دستگی اصولگرایان را در انتخابات پیش رو   بررسی می کند؛

از وزن کِشی تا خودکُشی سیاسی

آرمان ملی – مطهره شفیعی: اساتید دانشگاه اخراج 
می شوند، اما پزشکان خود را اخراج می کنند! مهاجرت پزشکان 
معضلی است که در سال های اخیر گریبانگیر کشور شده است و 
دلیل آن هم دستمزد پایین آنان نسبت به سایر کشورهاست. 
افزایش مهاجرت کادر درمان؛ از جمله پزشکان و پرستاران، 
موجب نگرانی برخی مسئولان شده است. به ویژه آن که برخی از 
این نخبگان مهاجر، تا مدت ها جایگزینی نخواهند داشت. شاید 
همین امر موجب شده برخی مسئولان پیشنهاد دعوت از پزشکان 
هندی و پاکستانی بدهند؛ درست مانند حدود نیم قرن پیش که 
کشورمان در زمینه پزشکی با مشکل مواجه بود. خالی شدن کشور 
از پزشکان متخصص به ضرر مردم است و آنها بعضا باید برای 
درمان به کشورهایی مسافرت کنند که متخصصان ایرانی در آنجا 
به طبابت مشغولند! چندی پیش عباس عبدی تحلیلگر مسائل 
سیاسی و اجتماعی با اشاره به دلایل مهاجرت پزشکان، گفته بود: 
»انگیزه و دلایل پزشکان در این باره گوناگون است، یک بخش 
این است که آنها نخبه ترین گروه حرفه ای در ایران هستند و سطح 
حرفه ای آنان نیز بسیار بالا است، به طوری که قابل مقایسه با هیج 
حرفه دیگری در ایران نیست و اعتبار پزشکی ایران در جهان بالا و 
قابل قبول است، ولی همواره به ویژه در چند سال گذشته پزشکان 
مورد بی مهری قرار گرفته اند و در این زمینه توجه کافی به نظرات 
و مطالبات جامعه پزشکی نشده است. برخی وزرای این وزارتخانه 
در دفاع از شبه علم فعال بودند و بخش عمده ای از آنها به سوگندی 
که به عنوان یک پزشک خورده اند، پایبندی کافی نداشتند و به 

نوعی دانش پزشکی را نادیده گرفته اند«

   پزشک پول ثبت نام فرزندش را ندارد
مسعود پزشکیان، نماینده مجلس که جراح قلب هم هست از 
بعد دیگری به موضوع می پردازد و در مورد موج مهاجرت پزشکان 
به خارج از کشور می گوید: »با مکانیزم پرداختی که ما در مملکت 

درست کردیم و قوانینی که گذاشتیم طبیعتا این روند روز به روز 
بدتر می شود. مدیرانی را سرکار آورده ایم که ممکن است از نظر 
رتبه علمی خیلی پایین تر از کسانی باشند که در دانشگاه تدریس 
می کنند. حق ویزیت مطب، یک ونیم دلار است این در حالی است 
که در خارج باید یک دلار بدهید که دستشویی بروید.« این عضو 
کمیسیون بهداشت مجلس با بیان این مطلب افزوده است: هر روز 
مکانیزم پرداخت بدتر می کنند. بیمه هم این پول را نمی دهد. از 
آن طرف پزشک را به روستا می فرستند که با پولی که می دهند 
حتی زندگی اش نمی چرخد. آن طرف مرز چهل برابر اینجا پول 
می دهند. این فشارها را هم ندارند، بار کاری شان نیز کمتر است. 
طبیعتا وقتی اینطوری باشد پزشکان ترجیح می دهند مهاجرت 
کنند. نه تنها پزشکان بلکه پرستاران هم ترجیح می دهند، بروند. 
وی بیان داشت: اگر سقف حقوقی وجود دارد که این آقایان ادعا 
می کنند از نظر عدالت و برابری باید آن را برابر کنند چرا این را 
از کسانی که هیچ سقفی را مراعات نمی کنند و قوانین را زیر پا 
می گذارند نمی گیرند؟ چرا خودشان با آنها قرارداد بسته اند  و 
پول های چندین برابر می دهند؟ سقف حقوق یکماهه پزشکی 
که در دولت کار می کند به اندازه یک عمل جراحی پزشکی که 

خود اینها با آن قرارداد بسته اند نمی رسد. اگر راست می گویید و 
عدالت دارید این کار را نکنید و بروید سرسفره ای که پهن کرده اید 
بنشیند. پزشکیان افزود: در قدیم با همان پول های دولتی که 
گرفتم خانه و ماشین خریدم اما از این به بعد دیگر کاری نمی توانم 
انجام دهم. پزشک و استاد دانشگاهی که کارش را الان شروع 
می کند با این حقوق چگونه می خواهد خانه یا یک وسیله نقلیه 
بخرد یا فرزندشان را در این مدارسی که بزرگان ما درست کردند 

که پول ثبت نامش 80 میلیون تومان است، ثبت نام کنند.

    اساتید هم می روند
البته تنها پزشکان نیستند که مهاجرت می کنند. اساتید 
دانشگاهی که باید برای آینده کشور نیروهای متخصص تربیت 
کنند هم مهاجرت می کنند که خطر بزرگی برای آموزش عالی 
کشور است. شهریور سالجاری حسین آخانی، استاد دانشگاه 
گفته بود: »اگرچه آمار رسمی وجود ندارد، ولی در دانشگاه تهران 
نزدیک به ۵0 عضو هیات علمی رفته اند و من خبر موثق دارم که 
چند برابر آنها در حال تدارک رفتن هستند. اعضای جوان تر هیات 
علمی با حقوق ناچیز امکان تدوام زندگی و کار علمی ندارند و 
طبیعی است از این فرصت ها بیشتر استفاده خواهند کرد. عملا 
هیچ فارغ التحصیلی از دانشگاه های معتبر خارجی تمایل به 
برگشت به ایران ندارد و اگر هم گاهی این اتفاق می افتد دلایل 
دیگری دارد.« مسعود پزشکیان هم پیش از این نسبت به مهاجرت 
اساتید دانشگاه ها هشدار داده بود: »بستر برای ماندگاری در داخل 
کشور شدیدا کاهش و درخواست برای مهاجرت افزایش پیدا کرده 
است که در نتیجه این روند، روز به روز دانشگاه از افراد علمی و 
محقق خالی می شود. البته شاید مسئولان عمق فاجعه را خیلی 
درک نکرده باشند چراکه در حال حاضر ذخایری در کشور وجود 
دارند، ولی در آینده مشکلات ممکن است خیلی زیادتر از این 

باشد و این خلأ را نتوان به راحتی جبران کرد.«

چرا تصمیمی برای توقف مهاجرت ها گرفته نمی شود؟

متخصصان سوار هواپیما، مردم در به در پزشک متخصص!
      پزشکیان: ویزیت پزشک در ایران ۱.۵ دلار است؛ در خارج اما یک دلار برای دستشویی می دهند

سرنوشت نامعلوم یک لایحه!

 FATF در قبال پیوستن به 
با غربی ها مذاکره کنیم

آرمان ملی: گمانه زنی درباره پیوستن 
ایران به لایحه FATF در حالی باردیگر مطرح 
شده که پیش از این و در دولت قبل هم بحث 
میان موافقان و مخالفان این مساله، جنجال 
زیادی به پا کرد و در نهایت این لایحه در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام مسکوت باقی 
ماند. حال با گذشت بیش از دو سال از عمر 
دولت سیزدهم شاهد اظهارنظر چندپهلوی 
برخی دولتمردان و نمایندگان مجلس در 
مورد تصویب FATF هستیم. اظهارنظرهایی 
که طی روزهای گذشته در خصوص این 
لایحه مطرح شده نشان می دهد که در یک 
دستور کار نانوشته احتمالا روند بررسی 
این لایحه بار دیگر کلید خورده است، اما 
باید دید این بار این لایحه پر سر و صدا به 
سرانجام می رسد یا بلاتکلیفی آن در مجمع 
ادامه خواهد داشت. محمد فروزنده عضو 
درباره  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع 
مطرح شدن مجدد لایحه FATF در مجمع 
تشخیص مصلت نظام پس از طرح برخی 
موضع گیری های دولتمردان در این خصوص 
گفته بود: »موضوع لایحه FATF در دستور کار 
جلسه مجمع قرار نگرفته است که بخواهد 
درباره آن تصمیم گیری شود.« پیش از آن 
هم محمد صدر دیگر عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در گفت وگو با »اعتماد« 
ضمن ابراز بی اطلاعی از طرح موضوع در 
مجمع گفته بود که »ممکن است در آینده با 
 FATF رایزنی هایی که صورت می گیرد، پرونده
راهی شورای مجمع یا کمیسیون ها شود، 
اما هنوز رسما گامی در این زمینه برداشته 

نشده است.«

   مجمع تشخیص گیر کرده است
روز گذشته یک نماینده مجلس شورای 
حاضر  حال  در  داشت:  بیان  اسلامی 
باتوجه به شرایط جدید اقتصادی و مالی، 
غیرمستقیم،  و  مستقیم  گفت وگوهای 
آزادشدن زندانیان و رهاشدن پول های بلوکه 
شده ممکن گشایشی ایجاد و نظر آقایان 
عوض شده باشد. جلیل رحیمی جهان آبادی 
در گفت وگو با »ایلنا«، درباره مسائل مطرح 
شده طی روزهای اخیر در خصوص پذیرش 
FATF گفت: FATF در حال حاضر در مجمع 

تشخیص گیر کرده است، ما در مجلس دهم 
کارش را تمام و تصویبش کردیم. این عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی بیان کرد: واقعیت 
امر این است که در خصوص مسائل بانکی 
و چندجانبه ما اگر همکاری نداشته باشیم 
و نظارت های بانکی را نپذیریم، با توجه به 
اینکه سیستم بانکی ما هم تحریم است؛ 
تحریم اندر تحریم خواهیم شد و خودمان 
را محدود می کنیم. ما با همین استدلال 
 FATF هم در مجلس دهم عضویت ایران در
را تصویب کردیم. وی افزود: FATF  قرارداد 
دوجانبه ما با هیچ کشوری نیست یک 
قرارداد بین المللی است. عمده کشورهای 
جهان به آن پیوسته اند و تنها ۵ کشور به آن 
نپیوسته اند و اگر این اتفاق نیفتد، سیستم 
بانکی ما همچنان تحت فشار قرار می گیرد. 
کرد:  خاطرنشان  جهان آبادی  رحیمی 
مجمع تشخیص نظام آن زمان تحلیلش 
این بود که تصویب FATF به صلاح نیست 
و دلایل خاص خودش را داشت در حال 
حاضر باتوجه به شرایط جدید اقتصادی و 
مالی، گفت وگوهای مستقیم و غیرمستقیم، 
آزادشدن زندانیان و رهاشدن پول های 
بلوکه شده ممکن است گشایشی ایجاد شده 
و نظر آقایان عوض شده باشد که امیدواریم 
این گونه باشد و تغییر نظر دهند. وی تاکید 
کرد: واقعا با پیوستن ایران به FATF حداقل 
بخشی از فشار بانکی که علیه ما وجود دارد 
را برمی داریم و نباید اجازه دهیم این اتفاق 
ادامه دار باشد. این عضو کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی درخصو ص این که در مجلس برخی 
نمایندگان عنوان می کردند باید برای 
پیوستن به FATF حق شرط هایی داشت، 
گفت: خیر، پیوستن به FATF به نظر من حق 
شرط ندارد و این گونه نیست که ما بخواهیم 
برای پیوستن شرط بگذاریم. وی اظهارکرد: 
طبق قوانین بین الملل هنگامی که حق شرط 
تعیین می شود، اعضای عضو آن پیمان هم 
برای شان حقوق و تکالیفی مطرح می شود 
که امکان پذیر هم نیست. در FATF هم 
تا جایی که من اطلاع دارم حق شرط را 
نمی پذیرند اما ما می توانیم درباره بعضی 
از مفاد FATF اعلامیه تفضیلی خودمان را 
بدهیم. رحیمی جهان آبادی افزود: اعلامیه 
تفضیلی هم هیچ الزامی برای سایر اعضا و 
خود آن پیمان ایجاد نمی کند که بپذیرند 
اعلامیه تفضیلی این گونه است که ما صرفا 
 FATF تفسیر و فهم خودمان را از بعضی مواد
ممکن است بدهیم که به نظر من خیلی 
اثرگذار نیست. وی بیان کرد: به نظر من 
یک کاری می توان کرد آن هم اینکه ما در 
قبال پیوستن به FATF با غربی ها مذاکره 
کنیم تا یکسری امتیازات و گشایش هایی 
که می خواهیم را از آنها دریافت کنیم که 
این ممکن است اتفاق بیفتد و دور از عقل 

نیست.

 جبار کوچکی نژاد: 
 2  جبهه انتخاباتی در اصولگرایی اتفاق می افتد

امیررضا واعظ آشتیانی در گفت وگو با »آرمان ملی«:  
وزن کشی اصولگرایان بزرگ ترین ریسک و اشتباه است

شورای امنیت 
 سریعا جلسه 
برگزار کند

اصلاح طلبان هم مانند دیگر اقشار کشور از وضعیت غزه ناراضی 
هستند. یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: کشورهای غربی 
با هیچ جدیتی صحبت نمی کنند که جان غیرنظامی ها نباید در 
خطر قرار گیرد، این بمب های چندتنی که روی ساختمان های چند 
طبقه می افتد و آنها را با خاک یکسان می کند، هر موجود زنده ای 
را هم از بین می برد. آدم های مسن، معلول و... این موضوعی است 
که می طلبید شورای امنیت سریعا جلسه برگزار کرده، قطعنامه 
صادر کند و اجازه ندهد که حملات ادامه پیدا کنند، اما هنوز 
حرکت جدی در این زمینه صورت نگرفته است. علی محمد نمازی 
تصریح کرد: رژیم صهیونیستی به دلیل آنکه سرزمین های اشغالی 
و حقوق فلسطین را پایمال کرده، به هیچیک از قطعنامه ها اعتنا 
نکرده و حتی به خواسته رئیس جمهور آمریکا هم توجه نکرده و 
در مظلومیت مردم فلسطین  آنها را به موضعی رسانده که الان 

شاهد آن هستیم.

تعیین 
تکلیف برای 
اصلاح طلبان!

اصولگرایان به تعیین تکلیف برای اصلاح طلبان مشغول هستند! 
فعال سیاسی اصولگرا درباره راه های پیش روی اصلاح طلبان برای 
سیاست ورزی گفت: عدم شرکت اصلاح طلبان در انتخابات به معنی 
خودکشی است؛ آنها این واقعیت را می دانند و به هیچ وجه این کار 
را نخواهند کرد. حجت الاسلام حسین سبحانی نیا با بیان اینکه 
اصلاح طلبان حتما در انتخابات اسفندماه حضور خواهند یافت، 
افزود: البته جمع قلیلی از اصلاح طلبان که با نظام میانه خوبی 
ندارند، شاید رویه دیگری را بروند اما اکثریت اصلاح طلبان به نظام 
معتقد هستند و در میدان رقابت سیاسی شرکت خواهند کرد. وی 
یادآور شد: اصلاح طلبان تنها یک راه برای رسیدن به پیگیری 
اهداف سیاسی شان دارند و آن حضور قوی در صحنه انتخابات 
است و باید برای نیل به آن اهداف آرای مردم را به دست آورند. کنار 
نشستن و صرفا انتقادکردن به معنی حضور در کنار مردم نیست و 

قطع به یقین مردم این رویکرد را نخواهند پسندید.


